
Danske Handicaporganisationer – Randers
v/ formand Asger Laustsen, Tinghøjvej 15, 8920 Randers NV
Telefon: 40 89 56 62. E-mail: il.as.laustsen@outlook.com
Hjemmeside: www.dhranders.dk

Referat fra DH-bestyrelsesmøde mandag den 22. maj 2023, kl.
17.30 i kantinen på Aktivitetscenter Randers, Stenaltvej 1, 8930
Randers NØ.

Deltagere:
Trine Juel, SIND
Stig Kjeldsen. Blindesamfundet
Asger Laustsen, CP Danmark
Flemming Sørensen, Scleroseforeningen
Birgit Urban, DHF
Karina Hjorth, DHF
Elisabeth Sørensen, Autismeforeningen
Vitus Jordan, LEV
Poul Erik Andersen, PTU
Thomas Dall, PTU
Anni Andersen, PTU

Dagsorden:
1) Velkomst og præsentation.
Asger bød velkommen og vi præsenterede os. 

2) Møde med rektor Lena Lindblad, VUC Randers, der vil oriente-
re om mulighederne for undervisning af mennesker med særlige
behov og hvad VUC kan tilbyde. Der vil være mulighed for at stil-
le spørgsmål til Lena.
Lena orienterede om HF som enkeltfag og som 2-årig og 3-årig uddan-
nelse, AVU, ordblindeundervisning og forberedende voksenuddannelse.
Der gives eksempelvis specialstøtte og individuel vejledning. Lena udle-
verede A4-sider til alle, hvor uddannelserne omtales.
Der var mange kommentarer til Lenas oplæg, som Lena besvarede på
bedste vis.
Slides fra Lenas oplæg er vedhæftet referat.
     
3) Orientering fra formanden.
Asger orienterede om, at der var møde med de 5 lokal valgte folketings-
medlemmer i Underværket den 24. marts.
26. marts. Formandsmøde i Århus, hvor Thorkild Olesen orienterede 
om seneste nyt, bl.a. svære forhandlinger om kommende aftale med KL
på vores område.
Orientering om undersøgelse om barrierer for at deltage i det lokale DH-
Arbejde. Problem med personlige suppleanter i Handicapråd. DH tager
problemet op.

DH blev stiftet i 1934 som De Samvirkende Invalideorganisationer – DSI.
De 32 medlemsorganisationer repræsenterer 320.000 medlemmer og alle slags handicap.



Orientering om forslag til ændring af vedtægter, jf. det tidligere udsend-
te, hvor der er høringsfrist til i dag. Største ændring er at FU foreslås 
reduceret til formand, næstformand og økonomiansvarlig. Vi foreslår at
fortsætte uændret med 5 i FU. Endvidere foreslås at beretning, regn-
skab og handleplan udsendes før årsmødet. Ingen bemærkninger mod-
taget indenfor høringsfrist.
27. marts. Dialogmøde med ledelsen af socialområdet.
Orientering om lægetjek for borgere i botilbud, som nu sættes i gang.
Regnskab på socialområdet for 2022 udviser et underskud på 81 millio-
ner kr.
Store udfordringer med børnehaven Lucernevej med megen personale-
udskiftning.
Store problemer i myndighed for både voksne og børn med mange skift
af sagsbehandlere, hvor der er lavet en genopretningsplan for de næste
3 år.
2. maj møde med Helle, Randers Naturcenter om camp 2023 den 1. og
2. september. Udsat til næste år pga. manglende sikkerhed med både-
ne.
Vedr. markering af FNs handicapdag i begyndelsen af december 2023 er
der nedsat en gruppe med Randers Kommune, med deltagelse af 
Flemming, Rasmus og Bent Lunø fra DH.
Der er store problemer med tilsyn i Mellerup.

4)  Økonomi.
Asger oplyste, at der er ca. 75.000 kr. i kassen.

5)   Orientering  om dagsordenspunkter  til  Handicaprådsmødet
den 24. maj 2023. Dagsorden kan ses på Randers Kommunes
hjemmeside.
Karina orienterede om, at Handicaprådet til april mødet oplevede hvad 
udfordringen med de personlige suppleanter gør, da der var stort fra-
fald, og ingen suppleanter kunne deltage, og da ét medlem samtidig
skulle  gå tidligt,  var  de reelt  kun beslutningsdygtige i  ca.  1  time af
mødet. Det betød, at de besluttede at det var OK at udforme hørings-
svarene via e-mail.
Der blev leveret høringssvar til Børne- og Ungepolitik, Uddannelsespoli-
tik, Boligplan II og Beskæftigelsespolitik.
Sagen om tilsyn med socialområdets tilbud 2. halvår 2022 kunne Handi-
caprådet ikke tage til efterretning, da sagen var sat på åben dagsorden
og derfor ikke indeholdt en række bilag, som forventeligt er relevante
for sagen. Handicaprådet har bedt om, at sagen kommer på igen på et
senere møde, som et lukket punkt.
Handicaprådets møde i maj er aflyst, da der ingen sager er til dagsorde-
nen.
Til gengæld kommer der et møde i juni i stedet (som ellers var taget ud
af mødekalenderen for at skære ned på mødefrekvensen).
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Handicaprådet er inviteret på besøg hos ”Operaen” for at rådgive og 
vejlede dem om tilgængelighed og rampeforhold.

6)  Orientering om sidste nyt vedr. Neptunvej.
Vitus orienterede om, at alt kører som om intet er hændt, selv om der
er klaget til Klagerådet og talt om det på dialogmødet.
Flemming er som medlem af følgegruppen inviteret til rejsegilde af det
nye byggeri, ligesom medlemmer af Handicaprådet.

7) Orientering om Handicapfestivel og Gudenå Camp.
Asger orienterede om, at Handicapfestivalen afholdes onsdag den 16. 
august. 
Gudenå Camp er aflyst pga. risikable forhold med bådene.

8) Drøftelse af budgetønsker til budget 2024.
Vitus ønsker at Handicapområdet bliver udskilt af Socialområdet og får
eget direktørområdet evt. sammen med det psykiatriske område. Aftalt
at Vitus prøver at lave forslag til sit ønske til drøftelse på næste møde.
     
9) Orientering fra organisationerne.
Flemming oplyste, at Scleroseforeningen har fået ny ung kvinde som 
formand og at Flemming er blevet næstformand.

10) Nyt fra råd, nævn og udvalg.
Anni oplyste, at hun er blevet medlem af Friluftrådets udvalg til udlod-
ning af midler. Hun havde i den anledning været i Udbyhøj i går til ind-
vielse af ”Kanonbåden”, hvor Friluftsrådet havde doneret 800.000 kr.
Desværre opfyldte Kanonbåden ikke reglerne om tilgængelighed, hvilket
Anni var rigtig ærgerlig over. Hun havde forespurgt kommunens arki-
tekt om dette ved indvielsen, men dette ville han ikke tage sig af.

11) Eventuelt.
Vitus oplyste, at hans søn er på Rhodos med ULF og at han i den 
anledning skulle hæve mindre sedler i Euro. Dette er svært i en automat
i Sparekassen, hvor man kun kan hæve 50 Euro-sedler. Asger oplyste,
at man i Arbejdernes Landsbank også kan hæve 20 euro-sedler.

Referent: Birgit Urban
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